
 

Why choose the American sec0on? 
The American Sec-on offers a dynamic and immersive 
English program for students from 6ème to 3ème. We 
welcome students who are fluent in English and mo-vated 
to reach their full poten-al. We seek curious, open-minded 
learners with a passion for cultural explora-on. Our 
students come from diverse backgrounds—some have 

lived abroad, others have an English-speaking parent, and many simply have a natural talent 
for the language. Here, every student is encouraged to grow academically, linguis-cally, 
and culturally. Students must be commiJed to their learning in order to thrive in the 
American Sec-on. While the primary focus is on strengthening English skills in literature 
and history, we also aim to foster cri-cal thinking. Classroom ac-vi-es play a central role in 
developing overall competencies, and learning extends beyond wriJen work to include 
group projects, oral presenta-ons, and debates. 
 

How to apply for the interna0onal sec0on? 
Each spring, we welcome applica-ons to the Interna-onal Sec-on. Students entering 6ème 
should be fluent in English, and their speaking and wri-ng skills are assessed, with a focus 
on oral communica-on. For higher levels, the evalua-on emphasizes wriJen 
comprehension and expression, complemented by a short personal interview.  
 

Biennial exchange with the USA – Learning from D-Day in Normandy 
For over twenty years, we have maintained a vibrant exchange with a middle school in 
Bethesda, Maryland, welcoming their students and visi-ng them every other year. During 
the trip, students explore iconic sites such as the Holocaust Museum and the Washington 
Monument in Washington, D.C. They also spend a few days in New York City, discovering 
emblema-c landmarks including the MOMA, Central Park, and the famous neighborhoods 
of ManhaJan and Brooklyn. This year, our students will enrich their historical 
understanding with a visit to the Normandy landing beaches, gaining firsthand insight into 
the events of D-Day and its pivotal role in shaping World War II. 
 

ABer middle school 
Many of our students choose to con-nue their interna-onal studies at Lycée Magendie, 
preparing for the Baccalauréat Français Interna-onal (BFI). This pathway is open to all 
students—whether their interests lie in the sciences or the humani-es—offering skills and 
knowledge that provide excellent prepara-on for university studies, both in France and 
abroad. 

 
 
 
 
 
 
 
A quels élèves s’adresse la sec0on 
interna0onale américaine ? 

La sec-on américaine accueille des élèves de la 6ᵉ à la 3ᵉ qui sont à l’aise en anglais et 
mo-vés pour approfondir leur maîtrise de la langue. Nous recherchons des élèves curieux, 
ouverts et désireux de bénéficier d’une véritable ouverture culturelle interna-onale. Les 
profils sont variés : certains ont vécu à l’étranger, d’autres ont un parent anglophone, et les 
langues parlées à la maison peuvent être mul-ples, qu’il s’agisse du français, de l’anglais ou 
d’autres langues. 
La réussite en sec-on interna-onale repose sur l’engagement des élèves dans leurs 
appren-ssages. Au-delà du bilinguisme, les disciplines renforcées, notamment la liJérature 
et l’histoire, permeJent de développer leurs compétences et connaissances à travers des 
travaux de groupe, des présenta-ons orales, des débats et des produc-ons écrites. Les 
élèves y exercent également leur esprit cri-que et leur capacité à réfléchir de manière 
autonome.  
 

Comment rejoindre la sec0on interna0onale ? 
Les tests d’entrée en 6ᵉ ont lieu au printemps. Les élèves sont évalués sur leurs 
compétences écrites et, surtout, orales. Pour les autres niveaux, l’évalua-on se fait 
principalement par un test écrit portant sur la compréhension et l’expression, complété par 
un entre-en individuel avec chaque candidat. 
 

Le bilinguisme et la bi-culturalité mis en pra0que 
Depuis plus de vingt ans, le collège est inscrit dans un partenariat biennal avec un collège à 
Bethesda, dans le Maryland : cet échange repose sur des visites réciproques. Lors du voyage 
aux Etats-Unis, les élèves visitent des lieux embléma-ques à Washington et New York, tels 
que le Moma, le Central Park, le Mémorial de l’Holocauste, l’African-American Museum, le 
Brooklyn Museum … 
CeJe année, nos élèves visiteront les plages du débarquement de Normandie, sur les traces 
du débarquement et de son rôle déterminant dans la Seconde Guerre mondiale. 
 

Et après le collège ? 
De nombreux élèves du collège poursuivent leur parcours en sec-on au lycée Magendie 
avec le baccalauréat Français Interna-onal (BFI). 
Les compétences transversales acquises en sec-on sont précieuses pour suivre une voie 
liJéraire, comme scien-fique, ainsi que des parcours universitaires, en France comme à 
l’étranger. 

Sec$on Interna$onale Américaine  
Réunion d’informa$on - Rentrée 2026-2027 

En présen)el et visio-conférence le 20 janvier 2026 à 18h00, CET 
Le lien sera mis en ligne sur le site du collège. 

Collège Alain Fournier 
83 rue de Saint-Genès, 33000 Bordeaux 
Contact : 05 56 96 18 94  
Mail : administraDon-af@ac-bordeaux.fr 


